
 
KOHTLA-JÄRVE  KESKLINNA PÕHIKOOLI HOOLEKOGU KOOSOLEKU 

  PROTOKOLL nr 28 
  

  
Toimumise aeg: 22.01.2025 kell 18.00-19.00,  
Toimumise koht: Kohtla-Järve Kesklinna Põhikool 
Juhatas: Jelena Sitnikova 
Protokollis:  Olga Golovatšjova 
 
  
Võtsid osa kohapeal: Jelena Sitnikova, Olga Golovatšjova, Olga Lukk, Anastassia 
Zahhartšenko,Galina Šprõgova, Julia Kolhonen, 
Võtsid osa ja avaldasid oma arvamuse elektrooniliste sidevahendite kaudu:  Tatjana 
Kapralova, Alissa Linter, Sergei  Jegorovtsev, Jelena Dudar, Georgi Bõstrov, Sergei Lopin,  
 
Puudus:  Julia Pogosjan  
 
Kutsutud: Julia Kalamajeva (koolijuht), Anna Baranovskaja (õppealajuhataja). 
 
  
Päevakord:  
      1. Arvamuse avaldamine uuendatud kooli õppekava kohta. 
      2. Ettepaneku tegemine Linnavolikogule loa andmise kohta vene keele õppekeelena    
          kasutamisest  üksikutes klassides.   
      3. Koolilõuna maksumuse kinnitamine. 
      4. Arvamuse avaldamine 2025.a eelarve kohta. 
      5. Varia.      

                   
Päevakorraga oldi nõus ja see kinnitati ühehäälselt.   
 
 1.    Arvamuse avaldamine uuendatud kooli õppekava kohta. Päevakorra  1.punkti kandsid  
ette direktor Julia Kalamajeva ja õppealajuhataja A.Baranovskaja.  
  
Ettekande pidepunktid:  
HTMi poolt tehtud ettepanekute põhjal oli täiendatud ja parandatud kooli õpekava. Parandused 
olid eelmisel õppeaastal heaks kiidetud ka õppenõukogu poolt. Seoses üleminekuga eestikeelsele 
aineõppele 1. ja 4. klassis ning eestikeelsete õppeainete mahu järk-järgulise suurendamisega, 
muutusid tundide jaotuskavad: 1. ja 4.klassis olid lisatud valikainete arvelt eesti keele tunnid, 
1.klassis vene keelt ei ole, 4.klassis on õppeaine „Keel ja kultuur“, LÕK-õppekava järgi õppivatel 
õpilastel ei ole vene keelt jne.  
Teistes klassides on lisandunud eestikeelsed õppeained erinevas mahus. 
 
Hoolekogu otsustas ühehäälselt:  
1.1. Heaks kiita õppekavas tehtud muudatused.  
 



 
2. Ettepaneku tegemine Linnavolikogule loa andmise kohta vene keele õppekeelena    
    kasutamisest  üksikutes klassides.   
 
Päevakorra 2.punkti kandsid ette direktor Julia Kalamajeva ja Jelena Sitnikova. 
 
Sõnavõtt: 
Julia Kalamajeva: Seoses kooli õppekavas tehtud muudatustega ja eestikeelsete õppeainete mahu 
järk-järgulise suurendamisega toimub koolis sujuv üleminek eestikeelsele õppele, mis algas sellel 
õppeaastal 1. ja 4.klassis ning järgmisel aastal  jätkub 1., 2., 4. ja 5. klassides.  Kuna ülejäänud 
klassid õpivad osa aineid eesti keeles ja osa aineid vene keeles, palun hoolekogu liikmetel arutada 
ja avaldada oma arvamus järgmises küsimuses: osalise venekeelse õppe säilitamine 3. ja 6.-
9.klassis. 
 
Järgnes arutelu ja arvamuste vahetus, hoolekogu liikmete ühisel arvamusel on vaja säilitada 
osalise venekeelse õppe võimalused 3., 6.-9. klassides. 
 
Jelena Sitnikova:   
Pakun hoolekogu liikmetel teha ettepanek Linnavolikogule. Ettepaneku tegemisel lähtume 
järgmistest kaalutustest:  
  
1.Õppekeele osas tuleb arvestada lastevanemate soovi jätkata mõnedes klassides ja ainetes 
venekeelset õpet. 

2.Põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse §   10015 lõike 1 järgi võib kooli hoolekogu ettepanekul ja 
linnavolikogu otsuse alusel olla muu keel õppekeeleks eesti keele asemel põhikooli üksikutes 
klassides.  Seega näeb PGS ette võimaluse kasutada õppekeelena ka teisi keeli eesti keele kõrval.  
 
3. Nagu nähtub kooli õppekavast, tegeleb kool süstemaatiliselt eesti keele oskuse 
arendamisega.  Selleks, et parandada eesti keele oskust ja tagada sujuvat ülemenekut, osa 
õppeaineid õpetatakse eesti keeles, suurendades järk-järgult eesti keeles õpetatavate ainete mahtu.   
Säilitame vene keele õppekeelena vastavalt kehtivale õppekavale, kuid anname lastele võimaluse 
osaleda vähemalt 57% ulatuses aineõppest eesti keeles 3. klassides  ja vähemalt 38%  6.-
9.klassides.  
  
Hoolekogu otsustas: 
  
1.1. Teha Kohtla-Järve Linnavolikogule ettepanek lubada kasutada 2025/2026. õ.a. Kohtla-Järve 
Kesklinna Põhikooli  3. ja 6.–9.klassides õppekeeleks osaliselt vene keel.  

  
Poolt: 12, Vastu: 0, Erapooletuid: 0. 
 
 
 
 



3. Koolilõuna maksumuse kinnitamine.  Päevakorra 3.punkti kandis ette direktor Julia 
Kalamajeva.  
 
Ettekande pidepunktid:  
Riik eraldab iga õpilase toitlustamiseks 1.00 eurot päevas. Arvestades hindade tõusu ei ole 
võimalik1 euro eest tagada õpilastele täisväärtuslikku toitlustamist. Seega eraldab linn õpilaste 
toitlustamiseks lisaraha.  175 õppepäevaks on riigi ja linnapoolne toetus kokku 84200.00 eurot, 
mis lähtuvalt õpilaste arvust (430 õpilast)  võimaldab suurendada toitlustamiseks antud summa 
1,12 euroni. Selleks, et tagada õpilastele parimat toitlistamist, võib lisada kool oma vahenditest 
0,28 eurot  päevas õpilase kohta. Seega maksimaalselt võimalik koolilõuna maksumus alates 
1.veebruarist 2025.a on 1,40 eurot. Võrreldes eelmise aastaga langes see summa 0,10 eurole, kuid 
linna toetuse kahanemise tõttu ei ole võimalik hoida toitlustamise maksumus samal tasemel.  
Palun väljendada arvamus, kas kinnitame koolilõuna maksumuseks 1, 40 või 1,12 eurot.  
 
Lapsevanema esindaja küsimus: mille arvelt hakatakse vähendama toitlustamise kulusid? Kas 
portsionid muutuvad väiksemaks või midagi kaob menüüst, kui uueks hinnaks on 1,40 eur? 
 
Direktori vastus: Portsionid ei muutu väiksemaks. Arvan, et me ei paku enam valikut, nt kahe 
salati asemel tuleb 1 salat jne.  
 
Hoolekogu otsustas ühehäälselt:  
 
3.1. Kinnitada uueks koolilõuna maksumuseks 1,40 eurot. 
 
 
4.  Arvamuse avaldamine 2025.a eelarve kohta. Päevakorra 4.punkti kandis ette direktor Julia 
Kalamajeva.  
 
Ettekande pidepunktid: Kooli eelarve jaguneb 2 osaks: riigipoolne toetus ja tegevuskuludeks 
eraldatud kohaliku omavalitsuse eelarvelised vahendid. Riik finantseerib koole vastavalt õpilaste 
arvule ning eraldab rahalised vahendid õpetajate ja koolijuhtide töötasuks, õppevahenditeks, 
koolitusteks õpetajatele ning toitlustamiskulude toetuseks. Koolipidaja eraldab raha kooli 
personali kulude katmiseks, majapidamiskuludeks, kommunaalteenusteks jne. Sellel õppeaastal 
eraldas linn täiendavalt raha ka sünnipäeva toetuseks (100.00 koolitöötaja peale). Aga üldiselt 
eraldati raha vähem, kui kool taotles selleks aastaks. 
 
Koolijuht tutvustas kooli eelarvet tegevusalade  lõikes. 
 
Hoolekogu otsustas ühehäälselt:  
 
4.1. Võtta esitatud informatsioon teadmiseks. Kiita heaks eelarve jaotust. 
 
5. Varia. Päevakorra 5.punkti kandis ette koolijuht Julia Kalamajeva  hoolekogu esimees Jelena 
Sitnikova. 
 
Koolijuht:  



6.veebruaril toimub kooli telefonivaba päev. Palume lastevanematel mitte anda lastele telefonid 
kooli kaasa. Kui keegi õpilastest toob telefoni ja vaatamata märkustele ikkagi kasutab seda, võtame 
õppepäeva lõpuni hoiule.  
 
Õpilasesindus palus lubada ära jätta päevikute kasutamist 7.-9.klassis. Oli läbi viidud küsitlus 
vanematele ja õpilastele ning küsitluse tulemusena oli otsustatud lubada mitte kasutada päevikud 
kooli vanemates klassides. 
 
 
Hoolekogu esimees:  
Politsei pöördub kooli poole palvega veel kord tuletada meelde vanematele, et ei tohi parkida Pärna 
tänaval ja panna maha lapsi sõiduteele, selleks on kooli parkla.  
 
Teen ettepaneku luua info kiiremaks edastamiseks ja arvamuste vahetamiseks chati Viberis. Palun 
edastada mulle oma mobiiltelefonide numbrid.  
 
Olga Lukk: Mis saab meie kooliga edasi?Kuidas toimub 2 kooli liitmine? 
 
Direktor: Täpsemat infot veel ei ole. 
 
Hoolekogu esimees: Järgmiseks koosoleku ajaks pakun 12.märts, samal kellaajal.  
Teisi ettepanekuid ei olnud. 
 
 
 
 
 
 
Hoolekogu esimees:                                             Hoolekogu sekretär: 
  
/allkirjastatud digitaalselt/                                 /allkirjastatud digitaalselt/ 
  
Jelena Sitnikova                                                    Olga Golovatšjova   
 


